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PROTOKÓŁ Nr XLV/2014
Sesji Rady Gminy Manowo

odbytej w dniu 29 sierpnia 2014 roku

Sesję rozpoczęto o godz. 1103, zakończono o godz. 1325. Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń UG Manowo.

Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy obecności.

Ponadto w obradach Sesji udział wzięli:
1. Wójt Gminy                             -     Roman Kłosowski
2. Sekretarz Gminy                      -     Irena Oleksy
2. Skarbnik Gminy -      Bożena Tomaszewska
3. Protokolant -      Anna Drabik

zainteresowani pracownicy Urzędu Gminy, goście zaproszeni oraz sołtysi wg załączonych list obecności.

Ad. I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji
Otwarcia XLV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy obecności stwierdził
prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 13 radnych.

Spóźnienia:
• radny Andrzej Sokalski (o godz. 1107).
• radna Grażyna Góral (o godz. 1122).

Zwolnienia:
• radna Grażyna Góral (w czasie przerwy).

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad.

Do porządku obrad uwag nie wniesiono. 

I. Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji.
2. Przyjęcie protokołu XLV Sesji Rady Gminy.
3. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Gminy  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie

międzysesyjnym.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy.
6. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji.
7. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym.
8. Interpelacje i zapytania.
9. Trybuna obywatelska.

II. Sprawy problemowe:
1. Sprawozdanie z działalności placówek oświatowych w roku szkolnym 2013/2014.
2. Stan  przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego.
3. Sprawozdania z pracy stałych komisji RG w I półroczu 2014 r.
4. Podjęcie uchwały w sprawie:

a) zmian w budżecie gminy na 2014 rok,
b) nabycia lokalu niemieszkalnego,
c) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na nieruchomości położonej w 

Mostowie.
5. Wolne wnioski i informacje.
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6. Odpowiedzi na interpelacje.
7. Zakończenie.

Ad. I. 2. Przyjęcie protokołu XLIV Sesji Rady Gminy
Protokół XLIV sesji przyjęty został 13 głosami za (jednogłośnie). 

Ad. I. 3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym
Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym zajmował się następującymi
sprawami:
� 4, 11, 18 i 25 lipca oraz 1, 8 i 22 sierpnia pełniłem dyżury w UG Manowo.
� 8 sierpnia uczestniczyłem w uroczystości wręczenia Medali za długoletnie pożycie małżeńskie Państwu
Krystynie i Stanisławowi Grann z Rosnowa.
� 14 sierpnia odbyła się  uroczystość  pod  pomnikiem-samolotem w Rosnowie z  okazji  Święta  Wojska
Polskiego.
� 22 sierpnia uczestniczyłem we wspólnym wyjazdowym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy
        Manowo nt. możliwości współpracy samorządu z LP.

Ad. I. 4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym

Wójt przekazał następujące informacje:
� Inwestycje:

• Adaptacja mieszkań komunalnych w Boninie -  prace są zakończone, ale konieczne jest wykonanie
poprawek.  Złożyli śmy wniosek  o  użytkowanie  obiektu.  Po  zakończeniu  tych  czynności  Komisja
Mieszkaniowa zajmie się przydziałem mieszkań.  Przydziały tych mieszkań  wywołują bardzo dużo
emocji. Decyzje o przydziale przysparzają Komisji wiele problemów, m.in.  przydział mieszkania dla
rodziny z Kretomina, o który wystąpiła Danuta Olejniczak – pełnomocnik ds. rodziny. 

• Wodociąg w Wyszewie – zrealizowany w granicach 60-70%. Płatności również na podobnym etapie
są zrealizowane. 

• Przebudowa drogi powiatowej w Wyszewie (schetynówka) – według dyrektora PZD postęp prac jest
zbyt wolny. Firma Skanska podpisała umowę z podwykonawcą. Widać już, że prace postępują (od
poniedziałku przystąpi do prac jeszcze jedna ekipa) i uważam, że termin realizacji nie jest zagrożony.

� W okresie międzysesyjnym podpisałem kilka umów z Marszałkiem:
• na dwa place zabaw: w Rosnowie i w Kretominie – będą zrealizowane w pierwszym

tygodniu września,
• na dwie siłownie zewnętrzne: w Cewlinie i w Boninie,
• remont i budowę boiska w Grzybnicy i w Wyszeborzu.

� Oczyszczalnie  ścieków  –  podjęliśmy  decyzję,  że  po  przejęciu  zadań  od  Hydroniki,
Spółka Elektrociepłownia Rosnowo wybuduje w Rosnowie nową oczyszczalnię ścieków,
podobną  do  oczyszczalni  funkcjonującej  od  wielu  lat  w  Żydowie  (odpowiada
przepustowością tej w Rosnowie – ok. 200m3). Tego typu oczyszczalnie funkcjonują w
naszym rejonie w Żydowie, w Polanowie i w Bobolicach. Byliśmy z niektórymi radnymi
2  razy  oglądać  oczyszczalnię  w  Żydowie.  Wszystkie  zbiorniki  znajdują  się  pod
oczyszczalnią,  na zewnątrz stoi  budynek. Cały  obiekt  zajmuje 5-6 arów (bez strefy
ochronnej). Taką oczyszczalnię wybuduje Spółka Elektrociepłownia Rosnowo na bazie
pożyczki  z  WFOŚ.  Po  osiągnięciu  efektu  ekologicznego  30%  pożyczki  zostanie
umorzone, pozostała kwota zostanie rozłożona na raty. W związku z tym, że jest to
bezobsługowa  oczyszczalnia  ścieków,  to  na  samych  etatach  można  zaoszczędzić
rocznie  ok.  150.000  zł  (mniej  więcej  tyle  będzie  wynosiła  rata  pożyczki).  Na
modernizację istniejącej oczyszczalni w Rosnowie szkoda już nakładów, bo jest ona
przestarzała. 

� Mieliśmy  bardzo  dużo  telefonów  w  poniedziałek  rano,  że  w  Boninie  jest  smród  z
oczyszczalni. Od kilku dni jeżdżę do Bonina bardzo wcześnie rano i nie czuć smrodu.
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Podejrzewam, że być może ktoś dowozi ścieki do naszej oczyszczalni – to może być
przyczyną. Pracownicy wiedzą,  że ja sprawdzam i przestało śmierdzieć. Będę nadal
jeździł. Przyjrzymy się dokładniej tej sprawie. 

� 8 września odbędzie się przetarg na sprzedaż bomboskładu. 
� Udało nam się pozyskać 8 etatów do robót publicznych. Będą zatrudnione dwie osoby
z Bonina, 2 osoby z Wyszewa (jedna z tych osób będzie w Przedszkolu w Rosnowie), trzy
osoby z  Wyszeborza (jedna osoba będzie  pracowała  na rzecz Manowa)  i  jedna osoba z
Cewlina. 
� W Gazecie Manowskiej zamieściliśmy ogłoszenie o naborze wniosków na przydomowe
oczyszczalnie, na przyłącza do kolektorów ściekowych na szamba bezodpływowe. W tym
roku nie zdążymy już tego zrealizować, bo musimy mieć badania geologiczne, oświadczenia
o  możliwości  dysponowania  gruntem  itd.,  ale  będziemy  mieć  rozeznanie,  czy  jest
zainteresowanie. Będziemy gromadzić te wnioski (musi być minimum 10). W przyszłym
miesiącu przyjmiemy w tej sprawie uchwałę.
� Był u mnie p.  Łukawski –  właściciel  firmy przewozowej i  zakomunikował,  że  znosi
kursy na trasie Cewlino-Mierzym-Świeszyno-Koszalin. Nierentowny jest zwłaszcza odcinek
Świeszyno-Cewlino. Z gminy nie ma możliwości dofinansowania tego typu działalności dla
prywatnej firmy. Będzie to dla nas i dla mieszkańców Cewlina wielki problem. 
� Wykonaliśmy  niektóre  odcinki  dróg  -  w  Cewlinie  (do  nowych  działek).  Najbliższe
działania pójdą w kierunku uzbrojenia tych terenów w wodociąg. Jest tam już energia i
gaz. 

 

Ad. I. 5.  Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy
Informację  o stanie finansowym Gminy przedstawiła Bożena Tomaszewska – skarbnik gminy.  Informacja
stanowi załącznik do protokołu. 

Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska: CKU Merkury – 14.000 zł za obsługę doradczą opracowania strategii
rozwoju gminy. Czy ta strategia jest już opracowana?

Irena Oleksy – sekretarz gminy: najpóźniej w październiku strategia będzie opracowana.

Radny Tomasz Padykuła: świadczenia urlopowe dla pracowników oświaty będą wypłacone do 15 września.
Czy to jest termin ostateczny?

Bożena Tomaszewska – skarbnik gminy: tak

Wójt: termin regulaminowy jest do 31 sierpnia. Ustalili śmy z p. skarbnik, że wpływy z przetargu zostaną
przeznaczone na spłatę zobowiązań w oświacie. 

Radna Daria Stasiak: czy za oświetlenie została uregulowana jakaś faktura w ciągu ostatnich 2 miesięcy?

Bożena Tomaszewska – skarbnik gminy: tak, ale tych faktur jest bardzo dużo (oczyszczalnia, oświetlenie
uliczne). 

Wójt: inwestujemy więcej niż nas na to stać i prawda jest tak, że nasi kontrahenci w jakiś sposób kredytują
działania gminy. 

Bożena Tomaszewska – skarbnik gminy: świadczenia urlopowe łącznie wynoszą ok. 140.000 zł.

Radna  Barbara  Zmuda-Trzebiatowska:  czy  dyrektorzy  zostali  poinformowani,  że  otrzymają  te  środki  z
opóźnieniem?

Anna Walaszek – dyrektor Przedszkola Gminnego w Boninie: te osoby, które są w pracy wiedzą o tym. 
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Wójt: jeśli któryś z pracowników będzie się domagał odsetek za 2 tygodnie, to wypłacimy. 

Radny Leszek Kondrat: wykonanie dochodów jest na poziomie 57%, a mandaty w wys. 46%. A jak wyglądała
sytuacja w poprzednim roku?

Wójt:  w  pierwszym  półroczu  zawsze  w  mandatach  jest  niskie  wykonanie.  Ogólnie  wykonanie  w
poszczególnych działach (czynsz, woda) jest dużo wyższe niż w poprzednich latach. Jest to spowodowane
zatrudnieniem nowego pracownika ds. windykacji należności. Ustawa dotycząca śmieci nałożyła na nas taki
obowiązek.  Nie  jest  bez  znaczenia  również  fakt,  że  2/3  opłat  za  śmieci  wpływa  poprzez  wspólnoty
mieszkaniowe. 

Radny Sławomir Jamka: do p. skarbnik: jaka jest pani ocena stanu zadłużenia gminy w kontekście ustawy o
finansach publicznych?

Bożena Tomaszewska – skarbnik  gminy:  informacja za I  półrocze  została  złożona do RIO.  O kredytach
zostały wydane opinie pozytywne przez RIO, są umocowane w prognozie finansowej, która jest sprawdzana
przez RIO. Gdyby wskaźniki  zaczynały się  zbliżać  do maksymalnej granicy (art. 243 ustawy o finansach
publicznych), to RIO wystosowałoby zawiadomienie do Rady i  do Wójta. Jesteśmy na średnim poziomie
(49%) i w wielu gminach jest podobna sytuacja.

Wójt: kwestia jest nie w tym, czy mamy odpowiednie wskaźniki, czy nie. Najważniejsza jest realizacja. My
płacimy miesięcznie rachunki  na ok.  2.500.000 zł. Prawdopodobnie na koniec grudnia będziemy mieli  w
fakturach niezapłaconych ok 1.000.000 zł, weźmiemy obrotowy kredyt i zapłacimy. W przyszłym roku jest
kilka  inwestycji  (razem  ok.  1.500.000  zł),  które  będziemy  realizowali,  ale  już  nie  ma  schetynówek  i
wodociągów za 2.000.000 zł. 

Ad. I. 6. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji:

Lp. Nr uchwały,
Data uchwały

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji

1. XLIV/288/2014
27 czerwca 2014

rozpatrzenia i zatwierdzenia  sprawozdania z 
wykonania  budżetu za 2013 rok

Zrealizowana, została przesłana 
do  RIO w Koszalinie

2. XLIV/289/2014
27 czerwca 2014

zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  
2013 rok

Zrealizowana, została przesłana 
do  do Wojewody 
Zachodniopomorskiego.

3. XLIV/290/2014
27 czerwca 2014

udzielenia Wójtowi Gminy Manowo absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok,

Została przesłana do  do 
Wojewody 
Zachodniopomorskiego

4. XLIV/291/2014
27 czerwca 2014

zmian w budżecie gminy na 2014 rok Została przesłana do  RIO w 
Koszalinie oraz opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym 
Województwa 
Zachodniopomorskiego

5. XLIV/292/2014
27 czerwca 2014

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Manowo  na lata 2014 – 2024

Została przesłana do  RIO w 
Koszalinie

6. XLIV/293/2014
27 czerwca 2014

zaciągnięcia przez gminę Manowo 
długoterminowego kredytu na sfinansowanie 
planowanego deficytu w 2014 roku

Zrealizowana, została przesłana 
do  RIO w Koszalinie

7. XLIV/294/2014
27 czerwca 2014

określenia przystanków komunikacyjnych na 
terenie Gminy Manowo, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Manowo oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków

Zrealizowana, została przesłana 
do  do Wojewody 
Zachodniopomorskiego oraz 
opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego

8. XLIV/295/2014 przyj ęcia  „Gminnego Programu Przeciwdziałania Została przesłana do  do 
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27 czerwca 2014 Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata 2014-2020”

Wojewody 
Zachodniopomorskiego

9. XLIV/296/2014
27 czerwca 2014

nabycia lokalu niemieszkalnego Została przesłana do  do 
Wojewody 
Zachodniopomorskiego

10. XLIV/297/2014
27 czerwca 2014

wezwania do usunięcia naruszenia prawa Została przesłana do  do 
Wojewody 
Zachodniopomorskiego oraz do 
wzywającego

Ad. I.7. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym

Brak

Ad.I.8.  Interpelacje i zapytania
Radny Tomasz Padykuła:
� Prosimy  o  uszczegółowienie  informacji  dotyczącej  oczyszczalni  ścieków.  Chcielibyśmy  wysłuchać

specjalisty  w  tym  zakresie.  Sama  informacja  na  stronie  internetowej  nie  wystarczy.  Czy  można
przygotować ogłoszenia i ulotki uwzględniające sposób finansowania tego projektu? 

� Doszły do mnie i do sołtysa informacje, że naprzeciwko Państwa Jodłowskich były przycinane drzewa
pod linią energetyczną i dochodzi tam do iskrzenia. Drzewa wrastają w linie i może dojść do zaprószenia
ogniem. 

� Dziękuję  Wójtowi  i  Zarządowi  Dróg za  wykonanie  lewoskrętu  do  Wyszeborza.  Jest  teraz  łatwiej  i
bezpieczniej.

Radny Leszek Kondrat:
� Na działkach, które będzie sprzedawał Zakład jest wytyczona droga gminna. Jaka ona jest długa? Na

drodze od domków do kościoła ma być postawiony most. Czy można wyrównać tę drogę? Niedużym
kosztem mielibyśmy drogę do kościoła. 

Wójt: tych dróg jest tam bardzo dużo. Jest tam 126 działek i drogi wewnętrzne. Te drogi z mocy prawa są
drogami gminnymi. Musielibyśmy sprawdzić na mapie, o którą drogę chodzi. 

Ad.I.9. Trybuna obywatelska

Robert Murii – prezes Spółki Elektrociepłownia w Rosnowie: wysłaliśmy ponaglenie do Hydroniki, która od
trzech  miesięcy  nie  płaci  dzierżawy.  Źródłem  nieprzyjemnych  zapachów  w  Rosnowie  jest  zarówno
oczyszczalnia jak i  sieć  kanalizacyjna. Jeśli  chodzi o sieć  kanalizacyjną,  to jest plan zakupienia (leasing)
sprzętu WUKO, aby na bieżąco przeczyszczać sieć kanalizacyjną w Rosnowie, w Boninie i w Manowie. Na to
muszą  się  znaleźć  fundusze i mam nadzieję,  że będzie on wykorzystany również  w ościennych gminach.
Druga  sprawa  to  oczyszczalnia  (oglądana  przez  nas  w  Żydowie).  Ta  oczyszczalnia  nie  posiada  strefy
ochronnej. Odpad wychodzący z oczyszczalni jest bezzapachowy. Byliśmy w WFOŚ w tej sprawie. Chcemy
ogłosić przetarg, który będzie jednocześnie narzucał zaprojektowanie i wybudowanie. Będzie można w trakcie
budowy wprowadzać zmiany. Jeżeli po roku czasu spełnimy efekt ekologiczny otrzymamy dotację w postaci
umorzenia 30%. Warunki są dobre ponieważ w 90% jest finalizowana z WFOŚ. 
Przeprowadziliśmy kontrolę  eksploatacji  oczyszczalni  ścieków i  stwierdziliśmy  brak  oczyszczonej  sieci
kanalizacyjnej głównego kolektora, uszkodzoną i wadliwie działającą kratkę schodkową, uszkodzone pompy
w przepompowni ścieków, zanieczyszczone poletka osadowe, zanieczyszczony rów cyrkulacyjny, uszkodzone
i wadliwie działające napowietrzacze w rowie cyrkulacyjnym, brak bieżących wyników badań jakościowych
odprowadzanych ścieków, fatalny stan porządku, złomowisko wszelkich materiałów i odpadów, zardzewiałe i
niepomalowane elementy konstrukcji  ogrodzeniowej i użytecznej. W piśmie napisaliśmy również,  że brak
wykonania w odpowiednim terminie podstawowych napraw wadliwie działających urządzeń poprawiających
pracę  eksploatacyjną  oczyszczalni  skutkować  będzie natychmiastowym zerwaniem umowy.  Otrzymaliśmy
również odpowiedź dotyczącą realizacji zaleceń.
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Radny Sławomir Jamka: czy ceny w perspektywie będą stałe?

Robert Murii – prezes Spółki Elektrociepłownia w Rosnowie: aby uniknąć kosztów związanych z wynajęciem
firmy, która będzie załatwiała decyzje środowiskowe i lokalizacyjne zrobimy to we własnym zakresie. Jeśli
uda nam się uzyskać decyzje do końca roku, to wystąpimy do WFOŚ o promesę na środki. Ogłosimy przetarg
na przełomie lutego/marca, co da wybranej firmie  pół roku na zebranie potrzebnej dokumentacji. Następnie
rok czasu potrwa budowa oczyszczalni. Za 2 lata powinna w Rosnowie funkcjonować nowa oczyszczalnia. 
Obecne opłaty w Rosnowie są zbliżone do obowiązujących w ościennych gminach. To powinno wystarczyć,
aby finalizować  ten projekt.  Nie mogę  tego obiecać,  ale  przez najbliższy  czas  postaram się,  aby opłaty
pozostały na aktualnym poziomie. 

Wójt:  pożyczka z WFOŚ  pozwala nam swobodnie kalkulować  cenę,  natomiast  środki  z UE mają  pewne
reżimy.  Chcemy  przez  to  uniknąć  wysokich  opłat  za  ścieki,  jakie  obowiązują  w  Dorzeczu  Parsęty.
Niedługo może dojść do sytuacji, że gmin nie będzie stać na dofinansowanie tego typu działań (Białogard
dopłaca rocznie ok. 2.000.000 zł, Bobolice kilkaset tysięcy). Nas na to nie stać. Spółka Gminna została
powołana nie po to, aby generować zyski, ale by zabezpieczyć potrzeby mieszkańców (odprowadzenie
ścieków,  dostarczenie energii  cieplnej,  doprowadzenie  wody).  To nie  jest  spółka  prawa handlowego
nastawiona na zysk.  W Polanowie  ścieki  i  woda nie  przekraczają  10 zł  –  ja  takiej  ceny nie  mogę
zagwarantować,  ale nie pozwolimy, aby spółka generowała zyski, które bedą  pochodziły od naszych
mieszkańców. 

I przerwa – 1157 - 1220

Ad. II. 1. Sprawozdanie z działalności placówek oświatowych w roku szkolnym 2013/2014
Jan Prus – Przewodniczący Rady: informację nt. działalności placówek oświatowych w 
roku szkolnym 2013/2014 radni otrzymali w formie pisemnej. Zapytania w sprawie 
działalności placówek proszę kierować do p. Moniki Jarosik. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie Gminy Manowo w roku szkolnym
2013/2014

Informacja została sporządzona zgodnie z art.5a ust.4 ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty.
I. Organizacja placówek oświatowych
W roku szkolnym 2013/2014 Gmina Manowo była organem prowadzącym dla: 2 przedszkoli, 2 szkół 
podstawowych i 1 gimnazjum.
Stan organizacji placówek w roku szkolnym 2013/2014 przedstawiony został w zestawieniu tabelarycznym 
(tab.1-3).

Tabela1. Stan organizacji szkół podstawowych
Lp
.

Szkoła Liczba
oddziałów

Liczba
uczniów

w tym:
I II III IV V VI

1 Szkoła Podstawowa w
Boninie 6 139 28 28 16 27 25 15

2 Szkoła Podstawowa im.26
Pułku Lotnictwa

Myśliwskiego w Rosnowie 10 181 33 27 32 26 34 29
Razem: 16 320 61 55 48 53 59 44

Tabela 2. Stan organizacji gimnazjum
Lp
.

Szkoła Liczba
oddziałów

Liczba
uczniów

kl.I kl.II kl.III

1 Gimnazjum 
w Manowie 7 149 58 45 46
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Tabela 3. Stan organizacji przedszkoli
Lp
.

Przedszkole Liczba oddziałów Liczba wychowanków

1 Przedszkole Gminne w Boninie 5 131
2 Przedszkole Samorządowe w Rosnowie 4 97

Razem: 9 228

W roku szkolnym 2013/2014 w stosunku do ubiegłego roku szkolnego sieć przedszkoli, szkół podstawowych i
gimnazjum nie uległa zmianie. Sieć szkół i przedszkoli zabezpiecza potrzeby mieszkańców. Zmianie uległa 
natomiast liczba uczniów:

a) zmniejszyła  się o 4 liczba uczniów w Szkole Podstawowej w Boninie,natomiast w Szkole 
Podstawowej im. 26 Pułku Lotnictwa Myśliwskiego w Rosnowie liczba uległa zmniejszeniu o 7 
uczniów,

b) w Gimnazjum w Manowie  liczba uczniów zmniejszyła się o 4 dzieci,
c) zwiększyła się o 10 liczba dzieci w Przedszkolu w Boninie i zmniejszyła się  o 2 liczba dzieci w 

Przedszkolu w Rosnowie.
Na terenie Gminy Manowo zameldowanych jest 170 dzieci w wieku 3-4 lat. Z liczby tej 95 objęto 
wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach. Ponadto na terenie Gminy funkcjonują dwa Ogniska 
Przedszkolne. Jedno w Wyszewie, drugie w Manowie. Ogniska skupiają 30 dzieci w wieku 3-4 lat. Poziom 
uprzedszkolnienia w roku szkolnym 2013/2014 wynosił 74%.
II. Stan bazy oświatowej
Przedszkole Gminne w Boninie posiada cztery sale do zajęć z dziećmi, salę gimnastyczną oraz plac zabaw. 
Wyposażenie dostosowane jest do potrzeb dzieci w wieku przedszkolnym. Posiada bazę pomocy 
dydaktycznych rozwijających kreatywne działania i rozbudzających zainteresowania dzieci ( księgozbiór, 3 
komputery, projektor multimedialny, odt. DVD, ksero).
Przedszkole Samorządowe w Rosnowie posiada cztery sale do zajęć z dziećmi, salę gimnastyczną wyposażoną
w miękki sprzęt sportowy, kosze do koszykówki, drabinki, plac zabaw, salę audiowizualną ze sprzętem DVD i
projektorem, księgozbiór oraz zbiór trwałych pomocy dydaktycznych służących pracy z dziećmi.
Szkoła Podstawowa w Boninie posiada sześć sal lekcyjnych, wyposażoną salę komputerową , salę 
gimnastyczną, świetlicę, bibliotekę, pokój pedagoga. W szkole do dyspozycji uczniów jest 19 komputerów, 
telewizory, DVD, kino domowe, projektor multimedialny.
Szkoła Podstawowa im.26 Pułku Lotnictwa Myśliwskiego w Rosnowie- posiada 13 sal lekcyjnych, salę do 
logopedii i zajęć korekcyjno-kompensacyjnych, 2 sale gimnastyczne, świetlicę wyposażoną w sprzęt z 
,,Radosnej Szkoły’’, bibliotekę, 2 boiska szkolne oraz ogród i sad. Do dyspozycji uczniów jest 13 zestawów 
komputerowych, DVD, projektor multimedialny, telewizory, zestaw kina domowego.

Gimnazjum w Manowie posiada osiem sal lekcyjnych (w tym pracownię chemiczną i fizyczną), salę 
komputerową na 20 stanowisk, salę gimnastyczną , świetlicę, bibliotekę multimedialną oraz siłownię. W 
szkole dostępne dla nauczycieli i uczniów są komputery, tablice interaktywne, rzutnik, kamera video, 
odtwarzacz DVD.

IV. Pracownicy gminnych placówek i system doskonalenia zawodowego.
Tabela 4. Poziom zatrudnienia w placówkach oświatowych (w przeliczeniu na etaty)

Placówka Ogółem w tym:
administracj

a
obsługa nauczyciel

e
Przedszkole Gminne 

w Boninie
13,9 0 4,9 9

Przedszkole Samorządowe 
w Rosnowie

14,75 1 6,75 7

Szkoła Podstawowa 
w Boninie

14,04 1 1,88 11,16

Szkoła Podstawowa im.26 Pułku Lotnictwa
Myśliwskiego w Rosnowie

20,5 1 3,5 16

Gimnazjum W Manowie 20 1 4 15
Razem: 83,19 4 21,03 58,16
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Tabela 5. Wykaz nauczycieli wg stopni awansu zawodowego
Szkoła

Podstawowa
w Boninie

Szkoła
Podstawowa
im.26 Pułku
Lotnictwa

Myśliwskiego
w Rosnowie

Gimnazjum
w Manowie

Przedszkole
Gminne w
Boninie

Przedszkole
Samorządowe
w Rosnowie

Razem

Nauczyciel
bez stopnia

0 1 1 1 0 3

Nauczyciel
stażysta

0 0 0 0 1 1

Nauczyciel
kontraktowy

2 0 3 3 3 11

Nauczyciel
mianowany

3 5 4 2 0 14

Nauczyciel
dyplomowany

7 10 8 4 3 32

Razem: 12 16 16 10 7 61

W myśl art.70 a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.-Karta Nauczyciela w budżetach organów prowadzących 
szkoły wyodrębnia się środki na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli w wysokości 1% 
planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli.
W ramach tych środków dofinansowuje się m.in.:
1) organizację doradztwa metodycznego dla nauczycieli,
2) organizację szkoleń, seminariów oraz konferencji szkoleniowych dla nauczycieli,
3) przygotowanie materiałów szkoleniowych i informacyjnych,
4) organizację warsztatów metodycznych i przedmiotowych,
5) organizację doskonalenia zawodowego nauczycieli szkoły lub placówki,
6) szkolenie rad pedagogicznych.
W roku budżetowym 2013 wielkość środków przeznaczonych na doskonalenie i dokształcanie zawodowe 
nauczycieli w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Manowo kształtowała się następująco, 
zgodnie z tabelą nr 6.
Tabela 6.Nakłady na doskonalenie zawodowe nauczycieli w roku 2013.

Wyszczególnienie 2013r.
1. Przedszkole Gminne 

w Boninie
4 320,00

2. Przedszkole Samorządowe 
w Rosnowie

2 949,00

3. Szkoła Podstawowa 
w Boninie

2 500,00

4. Szkoła Podstawowa im.26 Pułku Lotnictwa
Myśliwskiego w Rosnowie

2 580,21

5. Gimnazjum w Manowie 3 300,00

V. Poziom nauczania 
Osiągnięcia uczniów są wynikiem nauczania i uczenia się. W znacznym stopniu zależą od zdolności i 
aspiracji, ale także środowiska rodzinnego. Badanie postępów edukacyjnych i osiągnięć uczniów może 
przybierać różne formy. Najczęściej są to sprawdziany wewnętrzne i zewnętrzne oraz konkursy przedmiotowe.
SPRAWDZIAN 
Wyniki poszczególnych szkół podstawowych w sprawdzianie szóstych klas pokazuje tabela nr  7.

Tabela 7. Wyniki szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Manowo
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Lp. Nazwa szkoły Liczba uczniów klas VI Wynik sprawdzianu
1. Szkoła Podstawowa 

w Boninie 15 29,73

2. Szkoła Podstawowa im.26 Pułku
Lotnictwa Myśliwskiego 

w Rosnowie
29 24,96

3. Średnia województwa 24,92
4. Średnia kraju 25,82

EGZAMIN GIMNAZJALNY
Wyniki egzaminu przedstawia tabela nr 8

Tabela 8. Wyniki egzaminu gimnazjalnego uzyskanego przez Gimnazjum w Manowie
Kwiecień 2014 r. (OKE)

Wynik średni
szkoły

Stanin Śr.
powiatu

Śr.wojew. Śr.kraju

Język polski

Historia/WOS

63,04 %

51,73 %

6

5

60,57 %

53,27 %

64,86 %

56,63 %

68 %

59 %
Matematyka

Przedmioty
przyrodnicze

42,51 %

   48,33  %

4

5

 39,31 %

46,73 %

43,93 %

49,57 %

47 %

52 %

Język angielski
(pod.)

56,76 % 5 59,49 % 64,66 % 67 %

Ogólne dane statystyczne dot. frekwencji, nagród, uczniów niepromowanych i poprawek przedstawia tabela nr
9

Tabela 9. Dane statystyczne dotyczące nauczania
Szkoła Podstawowa 

w Boninie
Szkoła Podstawowa

im.26 Pułku Lotnictwa
Myśliwskiego 
w Rosnowie

Gimnazjum
w Manowie

liczba uczniów 139 181 149
średnia liczba uczniów

na oddział
23,17 18,1 21,29

ilość uczniów
niepromowanych

3
(liczba może ulec

zmianie –egz. popr. w
dniu 26 i,27.08.2014)

6
(liczba może ulec

zmianie –egz. popr. w
dniu 26 i,27.08.2014)

10
(liczba może ulec

zmianie –egz. popr. w
dniu 25,26,27.08.2014)

egzamin poprawkowy 8 8 18
nagroda wójta 4 8 10

nagroda dyrektora 7 13 16
średnia szkoły 4,03 4,02 3,29

frekwencja (w%) 93,57 90,47 85,78

VI. Zaj ęcia pozalekcyjne, konkursy, wydarzenia.
Gimnazjum w Manowie realizuje trzy projekty przy współpracy z Europejskim Funduszem Rozwoju Wsi 
Polskiej:
-program ,,Youngster’’ – język angielski dla uczniów klas trzecich,
-program ,,Na własne konto’’ – podstawy ekonomii i przedsiębiorczości dla gimnazjalistów,
 -program ,,Zielone Szkoły w Parkach Narodowych’’- zajęcia projektowo-przyrodnicze dla uczniów klas 
pierwszych.



10

Uczniowie gimnazjum uczestniczyli w różnych konkursach przedmiotowych i sportowych od szczebla
gminnego, powiatowego, wojewódzkiego do ogólnopolskiego np. konkurs ,,Mistrzowie pięknego czytania’’, 
Mistrzostwa Gimnazjum w Piłce Nożnej Chłopców Powiatu Ziemskiego’’- III miejsce ,  Powiatowy Konkurs 
piosenki angielskiej w Tymieniu, Polsko-Ukraiński Konkurs Fizyczny ,,Lwiątko’’ i wiele innych.

Szkoła przygotowała bogatą ofertę zajęć pozalekcyjnych: zajęcia sportowe: piłka nożna, piłka 
siatkowa, tenis stołowy; Klub Młodych Odkrywców-zajęcia z fizyki; Klub Ekopogromcy-zajęcia z ekologii i 
biologii; koło geograficzne; koło Cogito-zajęcia z języka polskiego; koło matematyczne, koło języka 
niemieckiego; koło polonistyczne.

W październiku 2013 r. odbyły się warsztaty terapeutyczne, psychoedukacyjne dla uczniów w ramach 
programu profilaktycznego realizowanego przez fundację ,,Młodzi-Młodym’’.

 W dniach 21-25 marca 2014r. została przeprowadzona ewaluacja zewnętrzna przez zespół 
wizytatorów z Kuratorium Oświaty w Koszalinie. Przeprowadzono wywiady z dyrektorem , przedstawicielami
partnerów szkoły, z pracownikami niepedagogicznymi a także obserwację lekcji oraz analizę dokumentacji. 
Gimnazjum z każdego wymagania otrzymało ocenę B, co oznacza wysoki stopień wypełnienia wymagań. 

W Szkole Podstawowej w Boninie  nauczyciele przeprowadzili 1282,5 godziny zajęć pozalekcyjnych . Były to
zajęcia wyrównawcze, konsultacje, rajdy piesze i rowerowe, koła zainteresowań, zajęcia sportowe. 

  Uczniowie brali udział w wielu konkursach jak np. : ,,Europa naszym wspólnym domem’’, 
Wojewódzki Przegląd Teatrów, ,,Ogólnopolski Konkurs Jezyka Angielskiego - ,,Olimpus’’ i ,,Panda’’, 
Kangur’’ i wiele innych.

Uczniowie Szkoły sprzedają gazety, zbierają puszki, baterie i kasztany. Aby wspomóc chore dzieci 
zbierane są nakrętki, dla Rodzinnych Domów Dziecka zbierana jest makulatura, a dla schroniska karma dla 
psów i kotów.
             Uczniowie uczestniczyli w obozie sportowym w Łazach.

 Kuratorium Oświaty w Koszalinie przeprowadziło kontrolę polegającą na  mierzeniu jakości pracy 
szkoły w trzech obszarach:
-procesy edukacyjne są zorganizowane w sposób sprzyjający uczeniu się
-uczniowie nabywają wiadomości i umiejętności określone w podstawie programowej
-respektowane są normy społeczne.
W każdym z tych obszarów szkoła otrzymała ocenę B, co oznacza wysoki stopień spełnienia wymagań.

Szkoła Podstawowa im.26 Pułku Lotnictwa Myśliwskiego w Rosnowie opracowała i wdrożyła :
- projekt ,,Z Angielskim na Ty’’, współfinansowany przez EFS w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki,
-programy finansowane przez EFS : Mleko w szkole, Owoce w szkole,
-projekt ,,W zdrowym ciele zdrowy duch’’ finansowany ze środków Działaj Lokalnie Polsko-Amerykańskiej 
Fundacji Filantropii w Polsce,
-uczniowie wzięli udział w badaniach klas III Entuzjaści Edukacji współfinansowany przez PO Kapitał 
Ludzki.

Nauczyciele wraz z rodzicami przygotowali dla dzieci szereg imprez: pasowanie uczniów kl. I, 
Sprzątanie świata, Mikołajki, Jasełka i kiermasz Bożonarodzeniowy, Dzień Matki, Święto Lotnictwa i wiele 
innych. 

Uczniowie rozwijali swoje zainteresowania na zajęciach kół: artystyczny zapiecek,  turystyczno-
krajoznawcze, języka angielskiego, zespół wokalny, teatralne, historyczne, Klub Młodego Projektanta, 
Finansowe Abecadło, SKS i zajęcia sportowe dla klas I-III.

Uczniowie o specjalnych potrzebach edukacyjnych doskonalili swoje umiejętności w zespołach 
korekcyjno-kompensacyjnych, zajęciach logopedycznych i terapii psychologiczno-pedagogicznej, na 
zajęciach indywidualnych. 

Uczniowie reprezentowali szkołę w różnorodnych konkursach np.:  Konkurs recytatorski ,,Ptaki, 
ptaszki i ptaszęta polne’’, Konkurs literacki ,,Niektórzy lubią poezję’’, Konkurs ortograficzny ,,Korrida 2014’’,
Konkurs historyczny ,,Albus’’, Mistrzostwa Powiatu Ziemskiego Koszalińskiego w ramach Igrzysk Młodzieży
Szkolnej i wielu innych.

W szkole zorganizowano warsztaty pomocy wychowawczej dla rodziców uczniów, zorganizowano 
liczne wycieczki, wprowadzono ,,dzień Promocji Szkoły, uczniowie brali udział w licznych akcjach 
charytatywnych.
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W wszystkich szkołach z terenu Gminy Manowo od roku szkolnego 2014/2015 będzie obowiązywał dziennik 
wyłącznie w formie elektronicznej.

Przedszkole Gminne w Boninie realizuje programy: ,,Optymistyczne Przedszkole’’, ,,Akademia 
Aquafresh’’, ,,Przyjaciele Zippiego’’, ,,Antynikotynowy-Czyste powietrze wokół nas’’, ,,Kubusiowi 
Przyjaciele Natury’’, ,,Akademia Zdrowego Żywienia’’.

Przedszkolaki brały udział w kampanii Zły dotyk, Cała Polska Czyta Dzieciom, Postaw na rodzinę, 
Klub Gaja Zamiast lizaka kup karmę dla psiaka, Akcja Góra grosza.

W przedszkolu zbierano baterie, książki dla szpitala, zorganizowano pomoc dla Domu Samotnej 
Matki, współpracowano z hospicjum, sadzono las, zorganizowano ,,VIII Korespondencyjne Mistrzostwa 
Polski w Kręceniu Bączkiem Matematycznym’’.

Dzieci wyjeżdżały na wycieczki, do kina i teatru.
W przedszkolu zorganizowano bezpłatne zajęcia rytmiki dla wszystkich dzieci i języka angielskiego 

dla 5-6 latków 

Przedszkole Samorządowe w Rosnowie  uzyskało Certyfikat Jakości i Nagrodę Jakości im. I.Dzierzgowskiej 
w ramach realizacji programu: ,, Partnerskie Przedszkole.
W przedszkolu  realizowano programy : ,,Nasze przedszkole’’, Przyjaciele Zippiego’’, ,,Partnerskie 
Przedszkole’’, ,,Optymistyczne Przedszkole’’, ,,Kubusiowi Przyjaciele Przyrody’’, ,,Kiedy śmieje się dziecko, 
śmieje się cały świat’’, ,, Przedszkolak pod osłoną parasola’’, ,,Pierwsze kroki w przedszkolu ‘’, 
,,Ekomalowanka’’.

Dzieci w przedszkolu miały możliwość uczestniczenia w koncertach muzycznych, zajęciach 
katechezy, zajęciach logopedycznych, rytmiki, języka angielskiego.

Przedszkolaki licznie brały udział w konkursach: recytatorskim ,,Małgosie’’, przeglądzie 
wokalnym ,,Dzieci wiośnie śpiewają’’, konkursie plastycznym ,,Płacz drzewa’’, ,,Mieszkańcy polskich lasów’’
i wielu innych.
W obu przedszkolach od października 2013r. funkcjonuje  elektroniczny system ewidencji pobytu dzieci w 
przedszkolu.  

Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska: zapisane, że w Szkole Podstawowej mamy 2 boiska szkolne.

Joanna Margraf: jedno jest naprzeciwko szkoły (trawa), a drugie jest przy ogrodzie za budynkiem szkoły.

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu p. Marii Staciwie – dyrektorce GOK, która udzielała 
informacji dotyczących dożynek w kwestii transportu, który jest w gestii sołectwa. 

Ad. II. 2. Stan przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego
Informacje nt. przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2014/2015 przedstawili: 
Krzysztof Kamil Puścian – dyrektor Gimnazjum w Manowie,
Anna Walaszek – dyrektor Przedszkola Gminnego w Boninie,
Jolanta Kaczmarczyk – dyrektor Przedszkola Samorządowego w Rosnowie,
Joanna Margraf – dyrektor Szkoły  Podstawowej w Rosnowie,
Zofia Kozłowska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Boninie.
Informacje nt.  przygotowania  placówek oświatowych do nowego roku  szkolnego stanowią  załączniki  do
niniejszego protokołu.

Następnie  dyskutowano na temat  remontu  w Szkole  Podstawowej  w Boninie,  który  prowadzi  właściciel
budynku – ZS CKU, a który wiąże się z utrudnieniami związanymi z uczęszczaniem dzieci do szkoły i ich
bezpieczeństwem.

Radny Tomasz Padykuła: powiedziała Pani, że do SP w Boninie będzie uczęszczało o 30 dzieci więcej. Czym
jest to spowodowane?

Zofia Kozłowska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Boninie: w tym roku rozpoczynają naukę sześciolatki.

Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska: ile dzieci będzie uczęszczało spoza obwodu?
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Zofia Kozłowska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Boninie: posiadamy takie dane, ale w tej  chwili  nie
pamiętam.  Jeśli  chodzi  o  bezpieczeństwo,  to  warunki  są  dobre.  Z  tego  powodu  zdecydowałam się  na
powiększenie korytarza.  Aktualna sytuacja związana z remontem jest przejściowa. Rodzice decydują się na
posyłanie dzieci do Bonina, pomimo że warunki w Rosnowie są o wiele lepsze.

Joanna Margraf – dyrektor Szkoły  Podstawowej w Rosnowie: jeździłam do poszczególnych miejscowości z
ofertą, ale rodzice nie wykazywali żadnego zainteresowania. 
Krzysztof Kamil Puścian – dyrektor Gimnazjum w Manowie:  nie należy finansować  kosztów dojazdu do
szkoły poza obwodem i sytuacja się unormuje. Urząd Gminy te sprawy może uregulować administracyjnie. 

Zofia  Kozłowska –  dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Boninie:  nauczyciele  mają  żal,  ponieważ  w  klasie
pierwszej i drugiej mają po 28-29 osób. Te same pieniądze dostaje nauczyciel w Rosnowie, który ma 15
uczniów w klasie. Jeśli rodzic chce zapisać dziecko spoza obwodu, to przyjmujemy jeśli jest miejsce. 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: musimy sprawę obwodów uregulować.

Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty i zdrowia: taka sytuacja nie może dłużej trwać i po analizie należy
podjąć odpowiednie decyzje. W przyszłym roku również dojdą sześciolatki i problem się pogłębi. 

Zofia Kozłowska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Boninie: kiedyś w Boninie było 186 dzieci (po 16-17 w
klasach)  i  było  mniej  sal.  Problem polega  na  tym,  że  w Rosnowie  jest  piękna  szkoła  i  należałoby  to
wykorzystać. 

Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty i zdrowia: chciałabym zwrócić uwagę, że w przypadku podjęcia takich
kroków ryzykujemy migrację dzieci do szkól w Koszalinie. 

Wójt:  temat obwodów szkół jest bardzo trudny i  trzeba się  nad tym głęboko zastanowić,  żeby nie wylać
dziecka z kąpielą. Myślimy o tym od dłuższego czasu. 

Radna Joanna Czerwiak: Grzybnica również by była przeniesiona do Rosnowa. Problem polega na tym, że z
Grzybnicy do Rosnowa nie ma żadnego połączenia autobusowego. Dogodniejszym rozwiązaniem dla dzieci z
Grzybnicy jest przeniesienie do SP w Kłaninie, do której zaprasza dyrektor tej szkoły. Do Kłanina mamy tylko
2 km i dogodny dojazd. Rodzice bez zastanowienia wybiorą Kłanino. 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: wrócimy do uregulowania obwodów i proszę wszystkich zainteresowanych
o przemyślenie tej sprawy i przedstawienie wniosków.

Zofia Kozłowska – dyrektor  Szkoły Podstawowej  w Boninie:  w Boninie są  działki  budowlane, co może
przyczynić się do zwiększenia liczby dzieci.

Radny Stanisław Turowski: ile izb lekcyjnych zmieniłoby trudną sytuację lokalową w Boninie?

Zofia Kozłowska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Boninie: w tej chwili brakowałoby jednej sali. Nie ma
możliwości przejęcia pomieszczenia należącego do internatu (nie ma zgody właściciela).

Radny Stanisław Turowski: a budynek instytutu nie mógłby być zaadaptowany?

Zofia  Kozłowska  –  dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Boninie:  nie  ma  możliwości  zaadaptowania  tego
budynku.

Irena Oleksy – sekretarz gminy:  w tym budynku jest  również  za wąska klatka schodowa oraz za niskie
pomieszczenia. Oglądaliśmy już ten budynek 8 lat temu i nie spełnia on wymogów technicznych na potrzeby
szkoły.

Radny Stanisław Turowski: najlepszym rozwiązaniem byłoby wybudowanie nowej szkoły w Boninie.
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Ad.II.3. Sprawozdania z pracy stałych komisji RG w I półroczu 2014 r.

Sprawozdania z pracy stałych komisji Rady Gminy Manowo przedstawili:
- Sławomir Jamka – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów,
- Janusz Sałek – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego,
- Joanna Czerwiak – członek Komisji Rewizyjnej.
Sprawozdania z pracy komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu.

Ad. II. 4. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie gminy na 2014 rok

Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu
 stałych Komisji Rady Gminy w dniu 22 sierpnia 2014 roku. Czy do tego projektu uchwały są
 jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę, przechodzimy do głosowania.
 Uchwała otrzymała Nr XLV/298/2014, podjęta została 13 głosami za (jednogłośnie)
 Podczas głosowania obecnych było 13 radnych

b) nabycia lokalu niemieszkalnego
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu
 stałych Komisji Rady Gminy w dniu 22 sierpnia 2014 roku. Czy do tego projektu uchwały są
 jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę, przechodzimy do głosowania.
 Uchwała otrzymała Nr XLV/299/2014, podjęta została 14 głosami za (jednogłośnie)
 Podczas głosowania obecnych było 14 radnych

c) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na nieruchomości położonej w 
Mostowie
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu
 stałych Komisji Rady Gminy w dniu 22 sierpnia 2014 roku. Czy do tego projektu uchwały są
 jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę, przechodzimy do głosowania.
 Uchwała otrzymała Nr XLV/300/2014, podjęta została 14 głosami za (jednogłośnie)

              Podczas głosowania obecnych było 14 radnych

         

Ad. II. 5. Wolne wnioski i informacje

Jan Prus – Przewodniczący Rady:   proszę  radnych o złożenie  do  dnia  21 września 2014 r.  oświadczeń
majątkowych w związku z upływem kadencji Rady (stan na 21.09).

Radny  Tomasz  Padykuła:  proponuję  w  październiku  lub  w  listopadzie  spotkać  się  z  dyrektorami  i
przedyskutować sprawę obwodów. 

Jan  Prus  –  Przewodniczący  Rady:  przekażę  p.  Grażynie  Góral,  aby  zorganizowała  spotkanie  dotyczące
oświaty. Proszę radnych o przemyślenie tej sprawy i zaproponowanie rozwiązań.

Radny Tomasz Padykuła: transport do Wyszeborza będzie kontynuowany przez p. Rogasia.

Radny Jerzy Hawraniak: jutro o godz. 17.00 odbędzie się impreza w Boninie – Święto Pieczonego Ziemniaka.
Zapraszamy wszystkich chętnych.

Ad. II. 6. Odpowiedzi na interpelacje

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez:   
➢ T. Padykuły:

• Projekt dot. oczyszczalni przydomowych –  p. Wojtek Poprawski Państwu przybliży temat.
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• Drzewa wrastające w linie napięcia – pojedziemy z sołtysem to obejrzeć.
➢ L. Kondrata:

• Droga do kościoła w Boninie –  sprawdzimy na mapach, która jest najkrótsza.

Wojciech Poprawski – inspektor ds. ochrony środowiska udzielił odpowiedzi na interpelacje w sprawie:
➢ Programu budowy oczyszczalni przydomowych – FOŚ  posiada bardzo małą wiedzę  na temat tego

programu.  Będzie  50%  dotacji  z  Funduszu  i  do  40%  pożyczki.  Oczyszczalnie  przydomowe  z
rozsączaniem są najtańsze, ale rodzą różne problemy. Z założenia są to oczyszczalnie biologiczne,
czyli  muszą  być  wentylowane.  Proszki  chemiczne  tę  biologię  w  oczyszczalni  zabijają.  W
wentylowanej oczyszczalni pojawiają  się  nieprzyjemne zapachy i często jest tak, że nie pomagają
bakterie. Są oczyszczalnie przydomowe, które są oparte na innych technologiach i są droższe, ale nie
mają tych wad. 

Wójt:  postęp jest również w dziedzinie oczyszczalni przydomowych. Koszt oczyszczalni na 4 osoby wynosi
13.500 zł. Nie stosuje się bakterii. Są one wyposażone w membrany, na których namnażają się bakterie w
zależności od intensywności ścieków. Przy tych technologiach nie jest konieczny ciek wodny (rów, rzeczka),
wystarczy że będzie grunt chłonny. 

Ad. II.7. Zakończenie
Z uwagi  na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął  obrady XLV Sesji  Rady
Gminy Manowo.

Protokołowała:
Anna Drabik


